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Ehud—The Leader starts with self 

以笏—從自己開始的領袖 
 
【士 Judg 3:12~15】 

 

I. A good leader takes the most difficult part of the work. 
   好的領導者, 敢於承擔最困難的使命. 
   
  Illustration 1: 
  Illustration 2: 
【書 Josh 5:13~15】 

【士 Judg 3:15~30】 

  Illustration 3: 
 
 

II. A good leader maximize effectiveness.   
    Take the challenge at the place of least resistance.  
    好的領導者, 承擔最有效的使命. 
 
    美國呢? 是花最大的力量, 得到零的結果 

    What about the United States? Put in so much effort but get no result. 
 

III. A good leader leaves the mass production part to the people 
      that he leads. 他沒有讓自己成為瓶頸. 
 
   把對的人放在對的地方. Put the right people in the right place. 

 【士 Judg 3:26~30】 

 
   Q: Who won the Afghanistan War? 誰贏得了阿富汗戰爭？ 

    →The Taliban. 

 
   阿富汗的歷史/The history of Afghanistan : 

   Illustration 4: 
   Illustration 5: 
   Illustration 6: 
   Illustration 7: 
 
   How did Taliban start? 塔利班/神學士如何開始的? 

  很多的孤兒就在巴基斯坦就讀了神學院 madrasa. 他們學習 Sunni Islam  

  的基本教義 (a hardline form of Sunni Islam) 和 Jihad回教的聖戰. 

   Many orphans went to the madrasa in Pakistan. They learned the basic 
   teachings of Sunni Islam (a hardline form of Sunni Islam) and Jihad. 
 
 塔利班實行的是嚴格的 Sharia law. /The Taliban enforces strict Sharia law. 

 塔利班禁止電視、音樂和電影，並且不贊成 10 歲及以上的女孩上學。 

   Taliban banned TV, music, and movies, and disapproved of girls aged 10  
   and above going to school. 
 
 Q: 阿富汗的問題, 是軍事問題, 還是意識形態的問題? 

     Is the problem in Afghanistan a military problem or an ideological  
     problem? 
Q: 當美國的軍隊打完戰爭以後, 誰是接著以笏的以色列人呢? 

    When the U.S. army finishes the war, who are the Israelite following 
Ehud? 
 A: 應該是交給教會來幫助阿富汗的意識形態的問題. 

     It should be entrusted to the church to help solve the problem of 
     Afghanistan's ideology. 
 Illustration 8 
 

Conclusions 
一個好的領袖, 是一個深思熟慮的領袖. 

一個好的領袖, 是一個敢自己抬起最困難的事工的領袖. 

一個好的領袖, 是一個用最少的力量成就最大的事工的領袖. 

一個好的領袖, 是一個讓他所帶領的人能夠盡上他們力量的領袖. 

A good leader is a thoughtful leader. 
A good leader dares to take up the most difficult part of the work. 
A good leader maximizes the effectiveness. 
A good leader enables his people to follow up with their best. 
 

Reflections: 
1. We have given two examples of leadership.  Do you see any similarities in 
the events that you experience today in your work/community?  我們看到

了兩個領導的例子. 你覺得在你的工作或社區上面, 你有類似的例子嗎? 

 
2. If you are placed in the leadership, which is the leadership quality that 
you need God to give to you? 如果你被放在領導的地位, 甚麼是你需要上

帝提供給你的領導特質? 
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